
Jegyzőkönyv

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 2024.
február 9i képviselőtestületi ülése keretében megtartott
közmeghallgatásról.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Tóth Béla képviselő

9 fő
LL e .. Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
Állandó meghívottak: aljegyzőhatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona

gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető.

Lakosság részéről: 2fő
Dr. Sükösd Tamás polgármester köszönti a képviselőtestületi ülést megelőzően megtartásra
kerülő közmeghallgatáson résztvevőket, képviselőket, hivatali dolgozókat, az ülést 822 órakor
megnyitja. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben.
Két képviselő igazoltan van távol.
A Közmeghallgatásra a testületi ülés szabályai vonatkoznak. Átadja a szót az Ügyrendi és J ogi
Bizottság elnökének.

Ébl Zoltán: tájékoztatom a képviselőtestületet, hogy a valamennyi képviselő és külső
bizottsági tag vagyonnyilatkozattételi kötelezettségének határidőben eleget tett.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a tájékoztató elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
26/2024.(1I.9.) határozata

Vagyonnyilatkozattételi kötelezettség teljesítéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta
,, Vagyonnyilatkozattételi kötelezettség teljesítése" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A képviselőtestület megállapította, hogy 10 fő képviselője és a
polgármester, valamint 8 külső bizottsági tag a vagyonnyilatkozattételi
kötelezettségének eleget tett.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal.
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Dr. Sükösd Tamás: Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc
személyében, akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla
jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú)
szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
27/2024.(1I.9.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. február 9
i Közmeghallgatás jegyzőkönyv —hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta,

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
28/2024.(1I.9.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. február.9
i Közmeghallgatás jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
29/2024.(II.9.) határozata

a Közmeghallgatás napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd "Város — Önkormányzat — Képviselőtestülete — a
Közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend:

1. Beszámoló a 2023as évről.
Előadó: polgármester

A Képviselőtestület rátér a napirend tárgyalására.

1.) Beszámoló a 2023as évről.
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tekintettel a megjelentekre először őket kérdezem, hogy milyen kérdésük
van.

Kovács László: vannak földterületeim és vannak olyan emberek, akik a trágyát oda hordják ki.
Lehetnee esetleg vadkamerát kihelyezni? Volt olyan területem, ahonnan a vetésről három
trágyszórónak megfelelő mennyiséget vittem el.

Dr. Sükösd Tamás: hol vannak ezek a földterületek?

Kovács László: a külső szőlőknél.

Dr. Sükösd Tamás: ott van kihelyezve vadkamera.
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Kovács László: az a végén van. Az elején vannak a földterületeim. Ha oda is lehetne egy
kamerát felszerelni, azt megköszönném.

Dr. Sükösd Tamás: tegnap tettünk utoljára feljelentést. Az egyik dűlőben lovaskocsival vitték
ki a trágyát. Tudom, melyik dűlőről van szó, kérem a műszaki osztályvezetőt, hogy ezt írja fel.
Vadkamerák kihelyezését két éve kezdte az önkormányzat. Hatékony fellépési mód, de tény,
hogy nem tudunk az összes 170 km földútra kamerát tenni. Amikor már nem visznek a kamerás
területekre több szemetet, akkor másik helyre helyezzük át.

Kovács László: köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a 2023as év még ugyanazokkal a kissé talán nyomasztó körülményekkel
volt tele, mint amik korábban voltak. A Covidtól indultunk és onnantól volt az, hogy az
iparűzési adónak csak fele maradt itt, a másik felét úgy kellett kvázi kiérdemelni. Tehát az
egyfajta támogatásként kaptuk. Ez 2024re múlik el és most áll helyre az az állapot, hogy ami
teljesítőképesség itt van a városban az alapján fogunk tudni gazdálkodni. Ez alapvetően nem
befolyásolta a gazdálkodást nagymértékben, csak annyiban, hogy nyilván más forrásból
érkezett meg az a pénzt, de alapvetően ezt itt tudtuk felhasználni. A 2023as évre áthúzódott
még az a nyomasztó körülmény; amikor az "elszabadult energiaárak utáni" különböző
szerződéseket tudtunk kötni, amikről akkor azt gondoltuk, hogy kellő körültekintéssel egészen
jók lesznek. Az is tény, hogy ezekbe a szerződésekbe az ember akkor is beleragad, ha adott
esetben a világpiaci helyzet megváltozik, mert a szolgáltató abszolút nem hajlandó módosítani.
A mi megállapodásaink a mai piaci viszonyok között inkább közepesen tekinthetők rossznak.
Alapvetően legalább tervezhető volt az előző év. A 2023as évünk ilyen szempontból nem
mondom, hogy jól, de azért kifutott úgy, ahogy azt elgondoltuk. A 2023. évi
költségvetésünkben, ami látszott, hogy hiányként jelentkezik, ezek nagyjából 200300 millió
közötti összegek, azt mindig az előző évi maradványból finanszírozzuk, ami szintén legalább
300 millió forint szokott lenni. 2023ban is így volt ez, tehát alapvetően nem keletkeztettünk
nagyobb hiányt, mint ami egyébként is szokott lenni, ami a működés során felmerül és ezt a
működés során úgymond megspórolt forrásokból meg is tudjuk finanszírozni. A 2024. évi
költségvetést is ugyanígy tervezzük addig, amíg nem erősödünk meg jobban az iparűzési
adóval, addig ez nyilván nem fog átfordulni, úgyhogy ezt már a saját bevételek terhére tudjuk
úgy tervezni, mint mondjuk Székesfehérvár. Nem valószínű, hogy ezt holnap elérjük, de
legalább egy jó cél. Tudjuk, hogy mi az az irány, amerre menni kell. Ennek megfelelően voltak
a beruházásaink, legalábbis a szándék biztos ennek megfelelően volt. 2023ban végre be tudtuk
fejezni az iparterületet, elkészült az aszfaltozás. Meglehetősen élénk az érdeklődés és annak is
örülök, hogy kisebb, közepes vállalkozások érdeklődnek, mert ők azt gondolom, hogy ha itt
elkezdenek valamit csinálni, akkor sokkal nagyobb eséllyel maradnak itt, mint a nagyobbak,
Annak kifejezetten örülök, hogy az önkormányzati csarnokban olyan asztalosipari cég
dolgozik, akik 10 munkavállalót foglalkoztatnak, illetve van már olyan leendő bérlőnk, akinek
az épülete szerkezetkész állapotban van és a többire is komoly érdeklődők vannak. Az itteni
foglalkoztatás nekünk mindenképpen előnyös, az emberek is ha itt tudnak dolgozni, akkor nem
fognak utazni. Az is tény, hogy nem fogunk tudni a különleges gazdasági övezetbe települt
cégekkel versenyezni, nyilván bérszínvonalban, de ezt végig kell gondolni, ez más típusú
munkavégzés. Adott esetben lehet, hogy más típusú terhelés az ember szervezetének, nemcsak
a közlekedésre gondolok, de az is tény, hogy ott jobban fizetnek. Most már elért az emberek
egy része arra pontra, hogy gondolkodik abban is, hogy nem biztos, hogy csak a legjobb fizetés
a jó, hanem a nyugdíjkorhatárt meg is kell érni. Elindult rögös útján az inkubátorház is.
Remélem ott is előbb, utóbb beáll egy olyan rendszerbe, ami alapján azt tudjuk mondani, hogy
egyrészt be tudja tölteni a célját, másrészt biztonsággal tudunk onnan is számolni egy szolid,
de határozott bevétellel. Az egyéb beruházásaink között, amik nagyon fontosak voltak a tavalyi
évben, illetve amikor el tudtak indulni a gyakorlatban, az egyik a rendőrség, amely
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infrastrukturálisan minden igényt kielégít. Kapitány úrral múlt héten beszéltem, azt mondta azállománytáblával sincs gond. Mi azért örülnénk annak, ha a közterületi jelenlét, különösen azesti órákban erősebb tudna lenni járási szinten. Alapvetően nem rossz a közbiztonsági helyzete
ne parkolókban randalírozzanak. Csinálunk közösségi teret, de akik a parkolókbanrandalíroznak, azok ném mennek közösségi térbe. A sportcsarnok még. próbaüzemszerűenüzemel. A használatbavételi eljárás a február 19i héten fog véget érni, mert addig szabadságonvan az építésügyi ügyintéző. Ilyen szempontból elindult azon az úton, hogy aktív közösségitérként tudjon működni. Próbálunk a város alap infrastruktúráján javítani. Ebbe a sorba belelehet tenni szerintem azt, hogy az utolsó tíz év mindennapos egyeztetéseit követően sikerült aMagyar Állammal megállapodni és a Vasút utcát rendbe rakni. Sikerült abban is megállapodni,hogy a 63as útnál miután abbahagyták az aszfaltozást a déli szakasz tudjon visszakerülnitérképre" és elkészüljön belátható időn belül. Azt mondta a Magyar Közút NzZrt. vezetője,hogy ő látja az idei évben ennek a forrását, remélem akkor is látni fogja, amikor alá kell írni,meg kell rendelni rá az aszfaltot. A 2023as évet jellemezte még, hogy sajnos számos újpályázatunk nem indult, mert 2023ban a 20142020. évi pályázatokat tudtuk befejezni a 20212027. éviek még nem jöttek ki. Ez annyiban változott meg, hogy a múlt héten a lehetségespályázati források közül, amiből a város rendbetételét lehet folytatni, azok megjelentek. Jövőhéten már egy"elég széleskörű egyeztetés lesz, hogy merre induljunk tovább; Két éveelkészítettük a lehetséges fejlesztési utakat. Ezeket kell kicsit leporolni és beadni. Bizakodóvagyok. Az volt a Magyar Államkincstártól az utolsó információ, hogy ezeknek a forrásalegalább részben rendelkezésre áll.

Az önkormányzat gazdálkodása stabil, alapvetően takarékosság jellemzi. A közfoglalkoztatásiProgram — tovább — folytatódik. Egyrészt a városüzemeltetésben, — másrésztintézményüzemeltetésben is igénybe kívánjuk a továbbiakban is venni a közfoglalkoztatottakat.A szociális ellátórendszerünk picit másképpen van kitalálva, mint a kistelepülések esetében.Amikor egy kistelepülésen tanévkezdésre adnak szeptember előtt támogatást és utána kapokrengeteg messenger üzenetet, hogy mi még erre sem vagyunk képesek, akkor mindig el szoktammondani, hogy ők ezt csinálják kampányjelleggel, így osztják föl a települési támogatást. Mimeg kiosztunk 30 millió forintot ezeken a jogcímeken egész évben kb. ezer alkalommal, Ennekaz eloszlását, hogy lehessen látni, 310es ügyszámunk volt januárban. Ez azt jelenti, hogy ennyikérelmet adtak be. Az emberek egy része tudja, hogy valamelyik támogatási formában egynaptári évben három kérelmet lehet beadni, de azt nem tiltja a jogszabály, hogy a háromegyszerre legyen beadva. Itt visszautalva a közfoglalkoztatásra, aki a közfoglalkoztatásban van,az legalább valamerre elindult és talán nem növeli markánsan a segélyezettek számát. A 2024.évi terveink, amire már utaltam, hogy egyrészt kell egy viszonylag stabil városüzemeltetés.Településszerkezetünk olyan, amilyen. Közigazgatási területünk a legnagyobb a Dunántúlon.Ezt kell tudnunk kezelni azzal az infrastruktúrával, ami van. Ezen dolgozunk folyamatosan aPolgármesteri Hivatal, illetve az összes intézményünk minden dolgozója tudja ezt, hogy megkell tudnunk oldani, hogy senki ne érezze magát másodrendű állampolgárnak, lakjon a városbármelyik részén. Nyilván nem mindi g sikerül ez hézagmentesen. Nem gondolom azt, hogy netudnánk együttműködni a lakossággal, sokféle megkeresésre igyekszünk válaszolni. 2024esévre már kifejezetten szeretném azt, ha eredményesen tudnánk pályázni, ahogy az előzőekbenutaltam is rá. Van egy olyan kiírás, ami már nagyon régen volt. Belterületi útfejlesztés. AzÁrpád utcára települt intézmények akár a sportcsarnok, rendőrség, inkubátorház, iparterületmiatt szükség lenne az út egy fajta rehabilitációjára. A belterületi útfejlesztésnek nagyon fontosrésze, hogy a 63as útnak csináljunk egy olyan működő alternatívát, ami tényle g működő, mertszükség van rá. Ez egy olyan fejlesztési cél, aminek feltétlenül szeretnénk eleget tenni. Vannakmég épületenergetikai elmaradásaink, mert az óvoda központi épületén, a főző, tálalókonyhánmég lenne mit javítani. Szükség lenne fejlesztési forrásra, hogy rendbe tudjuk tenni a régivárosházát, mert az egy szép épület lehetne. 500800 millió forintra lenne szükség ennekmegvalósításához. Ráadásul műemlék, jóval összetettebb munkálatokat igényel. Szükséges
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még megemlíteni, hogy a múlt héten elindult az új orvosi ügyelet. Ezzel is szeretnénk
együttműködni, és ha így marad akkor ebből kell megpróbálnunk kihozni a legjobbat. Teljesen
más szisztéma szerint működik. Nem kivonulós háziorvosok végzik az ügyeleti munkát, az
összes többire marad a mentő, vagy maradnak azok a sürgősségi ellátóhelyek, ami itt elérhető
távolságban Fejér vármegyében csak Székesfehérváron van és Dunaújvárosban. Figyeljük
folyamatosan a visszajelzéseket és az Országos Mentőszolgálat, mint üzemeltető felé
továbbítjuk, ha lesznek. Az ügyelet ott van Sárbogárdon, ahol eddig is volt. Szükség lesz a
szoros együttműködésre és remélem a jogalkotó a gyakorlati visszajelzéseket megfontolja és
ha szükséges úgy igazít a rendszeren, hogy az a lehető leghatékonyabb legyen. A társadalom
változásának egyik legnagyobb problémája az idősellátás, az idősek szociális ellátása. Ott
távolodnak egymástól az érdekek családon belül, hogy aki még aktív korú, az igyekszik
dolgozni, viszont az idősek gondozására, ha szükséges valakit kivenni a sorból az nagyon
nehéz. Mi teljes ellátórendszert vagyunk kötelesek üzemeltetni. Nem tettünk le arról, hogy akár
egyedi kormánydöntéssel, vagy bármivel építsünk egy olyan szociális ellátót, ahol egy helyen
lehetne megoldani azt, amit most jelenleg 34 helyen csinálunk nyilván kevésbé hatékonyan,
mert az a kevés ember, aki ebben dolgozik nem tudja egymást segíteni, ha a két épület között
mondjuk van 1,5 km. Nem gondolom, hogy ez 2024ben elkészül, de talán ki lehet hajtani egy
halvány ígéretnél többet. Igaz, hogy a sportcsarnok esetében a döntésre 10 év ment rá. 10 év
egyeztetés. Ezt régebb óta próbáljuk megvalósítani, mert az első tervet Horváth főörvos és
csapata, illetve az a testület vitte. Mi viszont ezt nem akarjuk elengedni, mert azt gondolom,
hogy ez az egyik legnagyobb olyan problémánk, amin úrrá kell, hogy legyünk. Várólista van
Sárbogárdon is, nyilván nem akkora, mint a magán otthonokban. A Sárbogárdi Református
Idősek Otthonában decemberben a várakozók listája másfélszer annyi volt, mint amennyi
férőhely van. 78 fő volt a listán és 49 férőhely van. Szeretném, ha el tudnánk menni ebbe az
irányba.

Ébl Zoltán: egy ingatlan eladó az idősotthon mellett.

Dr. Sükösd Tamás: nem épületproblémánk van. Hátrafele a vasútig elér a telek. Kizárólag forrás
kell. Terület van. Az előírások alapján azt gondolom, hogy egy nagyon alsó hangon számolt
milliárdos beruházás lenne. Kell rá egy egyedi döntés, amivel ezt végig lehet vinni.

Egyéb észrevétel, hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester tisztelettel
megköszönte mindenkinek a részvételt. A közmeghallgatást 87? órakor bezárta.

ll i AI ben —Dr. Sükösd Tamás Dr. Venicz Anita
polgármester címzetes főjegyző

Tóth Béla Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő


